
 

 

Protokół 

z posiedzenia wspólnego Komisji Stałych Rady Miejskiej w Zawidowie 

                 odbytego w dniu 28 stycznia 2021 r. w trybie zdalnym. 
 

 

Posiedzenie Komisji rozpoczęto o godz. 14.00. Posiedzeniu przewodniczył Pan Rafał Ryż– 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Zawidowie. 

Udział w posiedzeniu wzięli radni oraz zaproszeni goście. 

 

Przewodniczący Rady R. Ryż poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o otwarcie 

posiedzeń Komisji. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Pani Monika Rokicka otworzyła posiedzenie 

Komisji Budżetu i Finansów. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu Pan Grzegorz Drabko otworzył 

posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu.  

Wiceprzewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Pan Andrzej 

Majewski otworzył posiedzenie Komisji Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Rafał Ryż poinformował, iż tematem posiedzenia Komisji 

Stałych Rady Miejskiej będzie omówienie następujących punktów: 

 

1. Otwarcie obrad. 

2. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Zawidów z działalności między sesjami. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji do Przedszkola Publicznego 

w Zawidowie oraz oddziału przedszkolnego w Szkole Podstawowej im. Bolesława 

Chrobrego w Zawidowie na rok szkolny 2021/2022 branych pod uwagę na drugim etapie 

postępowania rekrutacyjnego, określenia liczby punktów za każde z tych kryteriów oraz 

dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Zawidowie na 

2021 r. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Uzależnień i Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony ofiar przemocy w Rodzinie  w Zawidowie na rok 2021. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 

usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych 

usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz określenia warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również tryb ich pobierania. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Miejskiej 

Zawidów. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny 

w Gminie Miejskiej Zawidów na lata 2021 – 2023. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Miejskiej Zawidów. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej w sprawie sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów. 

11. Sprawy różne. 

12. Zamknięcie obrad. 

 

 



 

 

 

 

 

3. Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji do Przedszkola 

Publicznego w Zawidowie oraz oddziału przedszkolnego w Szkole Podstawowej im. 

Bolesława Chrobrego w Zawidowie na rok szkolny 2021/2022 branych pod uwagę na 

drugim etapie postępowania rekrutacyjnego, określenia liczby punktów za każde z tych 

kryteriów oraz dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia. 

 

Referent ds. kadr i oświaty Pani Sylwia Kowalska przekazała, iż Ustawa z dnia 14 grudnia 2016 

roku Prawo oświatowe określa jednolite zasady rekrutacji do przedszkoli, oddziałów 

przedszkolnych oraz klas pierwszych szkół różnego typu. W myśl przepisów ww. ustawy  

w pierwszym etapie postępowania rekrutacyjnego do przedszkoli brane są pod uwagę łącznie 

następujące kryteria ustawowe: 

1) wielodzietność rodziny kandydata; 

2) niepełnosprawność kandydata; 

3) niepełnosprawność jednego z rodziców kandydata; 

4) niepełnosprawność obojga rodziców kandydata; 

5) niepełnosprawność rodzeństwa kandydata; 

6) samotne wychowywanie kandydata w rodzinie; 

7) objęcie kandydata pieczą zastępczą. 

Wyżej wymienione kryteria mają jednakową wartość, wyrażoną w punktach. W przypadku 

równorzędnych wyników uzyskanych przez kandydata w pierwszym etapie postępowania 

rekrutacyjnego lub jeśli po zakończeniu tego etapu placówka dysponuje nadal wolnymi 

miejscami, rada gminy jako organ stanowiący ma obowiązek ustalenia tzw. dodatkowych 

kryteriów rekrutacyjnych oraz dokumentów niezbędnych do potwierdzenia ich spełnienia. 

Pytań nie zadano.  

 

4. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Zawidowie na 

2021 r. 

 

Przewodniczący Rady Rafał Ryż wyjaśnił, iż projekt uchwały został przygotowany według 

potrzeb i zadań Rady Miejskiej. 

Pytań nie zadano. 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Uzależnień i Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

oraz Ochrony ofiar przemocy w Rodzinie  w Zawidowie na rok 2021. 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zawidowie Pani Anna Kozłowska 

przekazała, iż zgodnie z ustawą o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, 

ustawą o przeciwdziałaniu narkomanii oraz ustawą o przemocy w rodzinie programy o których 

mowa, uchwala Rada Gminy Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Uzależnień i Przeciwdziałania przemocy w rodzinie na 2021 rok. Program jest kontynuacją 

przedsięwzięć w obszarze profilaktyki zainicjowanych na terenie Gminy, systematycznie  

i konsekwentnie realizowanych w latach poprzednich. 

Program został opracowany zgodnie z obligatoryjnymi zadaniami oraz potrzebami 

występującymi na terenie Gminy, co pozwoli na zajęcie się problematyką uzależnień  

i przemocy w rodzinie w sposób zorganizowany i kompleksowy. 



 

 

Realizacja Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Uzależnień  

i Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie na 2021 rok nie rozwiąże wszystkich problemów 

dotyczących uzależnień, jednakże przyczyni się do tworzenia warunków sprzyjających 

realizacji potrzeb, których zaspokajanie motywuje do powstrzymywania się od spożycia 

alkoholu, narkotyków i przemocy, działalności wychowawczej i informacyjnej, ograniczenia 

dostępności do używek, zapobiegania negatywnym następstwom nadużywania alkoholu, 

środków psychoaktywnych i przemocy oraz ich usuwania. 

Pytań nie zadano. 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 

usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych 

usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz określenia warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również tryb ich pobierania. 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Anna Kozłowska przekazała, iż 

świadczenie usług opiekuńczych i specjalistycznych usług opiekuńczych z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, należy do zadań 

gminy o charakterze obowiązkowym. Rada Miejska zobowiązana jest do określenia w drodze 

uchwały, szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze  

i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla 

osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. 

W projekcie uchwały obok szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, w tym kosztu za godzinę usług, określono 

również szczegółowe warunki częściowego i całkowitego zwalniania z opłat i tryb pobierania 

opłat. 

Pytań nie zadano.  

 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Miejskiej 

Zawidów. 

 

Przewodniczący Rady R. Ryż przekazał, iż projekt uchwały zakłada zmianę zapisów, które 

budziły wątpliwości co do zgodności z przepisami.  

Pytań nie zadano. 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny 

w Gminie Miejskiej Zawidów na lata 2021 – 2023. 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zawidowie Pani Anna Kozłowska 

poinformowała, iż Gminny Program Wspierania Rodziny w Gminie Zawidów jest 

opracowywany raz na 3 lata. Z uwagi, iż poprzedni program skończył się w roku 2020 

konieczne było przygotowanie następnego na kolejne 3 lata. Program był poddany 

konsultacjom społecznym i nie wniesiono do niego żadnych uwag i zastrzeżeń.  

Pytań nie zadano.  

 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku 

na terenie Gminy Miejskiej Zawidów. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej w sprawie sposobu i zakresu świadczenia usług  

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  

i zagospodarowania tych odpadów. 



 

 

Sekretarz Miasta Marcin Rogacki przekazał, iż zmiana uchwały wynika z sugestii Wydziału 

Nadzoru i Kontroli Urzędu Wojewódzkiego. 

Sekretarz M. Rogacki dodał, iż w uchwale używano nazwy „odpady posortownicze” zamiast 

„odpady zmieszane”, użyto również zwrotu „zużyte igły i strzykawki” zamiast „odpady 

niekwalifikujące się do odpadów medycznych powstałych w gospodarstwie domowym,  

w wyniku przyjmowania produktów leczniczych w formie iniekcji i prowadzenia monitoringu 

poziomu substancji we krwi, w szczególności igieł i strzykawek;”. Poprawiono także zapisy 

dotyczące utrzymania miejsc i pojemników w odpowiednim stanie porządkowym, technicznym 

i sanitarnym. Usunięto również możliwość gromadzenia odpadów w sposób nieselektywny. 

Te zmiany dotyczą obydwu uchwał.  

Pytań nie zadano.  

 

11. Sprawy różne. 

 

Radny Kamil Kozłowski zadał pytanie, czy istnieje możliwość podjęcia odpowiednich 

kroków odnośnie zwolnień z opłat za sprzedaż alkoholu ponoszonych przez przedsiębiorców, 

którzy byli zmuszeni zamknąć swoje lokale na czas pandemii.   

Burmistrz Miasta Robert Łężny odpowiedział, iż jak najbardziej trzeba do tego tematu 

podejść, przeanalizować i znaleźć jakieś rozwiązanie. 

 

Radny Andrzej Majewski oznajmił, iż pojawiły się prośby mieszkańców, aby na Placu 

Zwycięstwa w miejscu, gdzie stoją drzewa zrobić alejkę, gdyż na chwilę obecną mieszkańcy 

parkują samochody i nie ma możliwości przejścia.  

Burmistrz Miasta R. Łężny wyjaśnił, iż w projekcie jest uwzględniona palisada i będą 

umieszczone słupki. Na chwilę obecną mieszkańcy mogą parkować w tym miejscu ponieważ 

wyłączone są z użytku wszystkie miejsca parkingowe. W momencie, kiedy zostanie skończony 

parking przy Urzędzie tamtejszy teren zostanie odgrodzony i zagospodarowany.   

 

Radna Monika Rolicka zadała pytanie, czy jest możliwość nawiezienia tłucznia na niektóre 

ulice.  

Burmistrz R. Łężny wyjaśnił, że tłuczeń został zakupiony, więc można się kontaktować  

z pracownikiem Urzędu, aby uzupełnić drogi według potrzeb.  

 

Radna Renata Marciniak zadała pytanie, jak wygląda sprawa oddziału żłobkowego  

w przedszkolu. 

Burmistrz R. Łężny odpowiedział, iż oddział żłobkowy w tym roku nie powstanie z uwagi na 

zbyt duże koszty, których budżet po prostu nie uniesie. 

Radna R. Marciniak zadała pytanie, czy istnieje możliwość przedłużenia chodnika, który 

biegnie w kierunku Ksawerowa np. do Wrociszowa Dolnego.   

Burmistrz R. Łężny przekazał, iż ulica należy do Dolnośląskiej Służby Dróg i Kolei, a resztę 

terenu do Gminy Sulików i na chwilę obecną nie ma możliwości, lecz będzie miał to na uwadze.  

 

Wobec braku pytań Przewodniczący R. Ryż o godzinie 14.50 zakończył część  wspólną 

posiedzenia. 

            Protokołowała:                                                                  Przewodniczył: 

       Izabela Matuszczyk                                               Przewodniczący Rady Miejskiej                                                                    

                                                                                                             Rafał Ryż 


